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Készítette:    Baranyi Krisztina polgármester megbízásából dr. Bencsik Márta ügyvezető 
   
Előzetesen tárgyalja: PEB, GKB, ESZSICB, VIK, VB  
 
Az előterjesztés a jogszabályi rendelkezéseknek megfelel: dr. Szathmáryné s.k. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatos törvényességi észrevétel:  
 

  Rendelet   

Határozat  normatív 

  hatósági 

 X egyéb 

 
 
 

A döntéshez  egyszerű X  

  minősített  többség szükséges. 

 
  
 
Az előterjesztés a kifüggesztési helyszínen közzétehető:  
  

igen X 

nem  

 
  

Az előterjesztést nyílt ülésen kell tárgyalni. X 

  

Az előterjesztést zárt ülésen kell tárgyalni.  

  

Az előterjesztés zárt ülésen tárgyalható.  



Előterjesztés - a 9 magazinnal kapcsolatos kérdésekről 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

Előzmények 

A képviselő-testület 2022. december 8-i ülésén 490/2022. (XII.8.) számú határozatával úgy 

döntött, hogy megváltoztatja a kerületi újság terjesztésének a módját. Felkérte a médiacég 

ügyvezetőjét, hogy gondoskodjon arról, hogy 2023. február 1. napjától – 3 lapszámig tartó 

átmeneti időre – a 40 ezer példányszámban kiadott 9 magazint a közterületi újságtartós 

terjesztés mellett egyidejűleg a postaládákban is helyezzék el, majd májustól a 15 ezer 

példányszámra csökkentett lapot a közterületi újságtartókban elhelyezve terjesszék. Fenti 

határozatában arra is felkérte a képviselő-testület az ügyvezetőt, hogy készítsen beszámolót a 9 

magazin terjesztésének tapasztalatairól hat hónappal a közterületi újságtartók kihelyezését 

követően, és tegyen javaslatot a lapterjesztés hosszú távú megoldására.  

Az árajánlatok alapján kiválasztott újságtartók gyártása során a prototípus elkészítése többszöri 

egyeztetést és áttervezést igényelt, így az eredeti tervekhez képest egy hónappal később, 

márciusra készültek el az első darabok, és ekkor már az újságok is bekerültek a dobozokba, az 

összes újságtartó kihelyezése és feltöltése pedig áprilisban történt meg.  Májustól megszűnt a 

postaládás terjesztés, és azóta az önkormányzati intézmények mellett a kerület 30 pontjára 

telepített újságtartókból juthatnak hozzá a laphoz azok az olvasók, akik nem online szeretnék 

böngészni a 9 magazint. A minél szélesebb hozzáférés érdekében az áprilisi lapszámban 

térképet jelentettünk meg az újságtartók elérhetőségéről, ezt a térképet több online felületen is 

megosztottuk, valamint a polgármesteri kabinet közreműködése eredményeképpen a 

társasházak kapujára kiragasztott plakátokról is értesültek a lakosok a 9 magazin új terjesztési 

módjáról. 

Hat hónap telt el az újságtartós rendszer bevezetése óta, így a képviselő-testületi határozat 

intenciójának megfelelően a médiacégnek javaslatot kell tennie a terjesztés hosszútávú 

megoldására. 

A megalapozott javaslattétel érdekében két hónapon keresztül regisztráltuk, miként fogynak az 

újságok az egyes feltöltési időszakokban a ládákból, továbbá a 9 magazinban és FB posztokban 

felhívtuk az olvasókat arra, hogy töltsék ki a terjesztésről és a magazinról összeállított rövid 

kérdőívet, így mondják el véleményüket.  

Az újságtartó ládák használata 

A terjesztéssel összefüggésben júliusban és augusztusban  felmértük, mennyire fogy az 

újságtartókból a magazin. Hetente töltötték fel a ládákat, és a terjesztő kimutatása szerint az 

újságtartók fele a két feltöltés között teljesen kiürült, főleg a Belső- és Középső- 

Ferencvárosban elhelyezettek (Kálvin és  Bakáts tér, Tompa, Tűzoltó, Mester, Haller, Vágóhíd 

utcák), valamint a JALT néhány pontján lévő állványok (Dési, Ifjúmunkás, Napfény utca), és 

hat helyszín van, ahol egy-egy feltöltés előtt több mint 50 lap maradt benn. Az adatok 

ismeretében a terjesztés gyakoriságán változtatunk, ahol gyorsabban kiürülnek, többször töltik 

újra azokat. 

Az a tapasztalat, hogy rendeltetésszerűen használják a ládákat, de néhány alkalommal 

előfordult, hogy szemetet vagy kutyagumis zacskót tettek bele. 

 

A kérdőív 

Megkérdeztük, hogy milyen módon szeretnének az olvasók a laphoz jutni, megtudakoltuk, 

hogyan osztályoznák a lap minőségét, és kívánatosnak tartanának-e egy kerületi online 

hírportált.  

A számosítható válaszlehetőségek mellett arról is érdeklődtünk a kitöltőktől, hogyan 

jellemeznék egy-két szóval a magazint, illetve mit változtatnának rajta, továbbá 

tájékozódásképpen rákérdeztünk a kitöltők nemére, az életkorára és arra, hogy Ferencváros 

mely részén élnek. 



A kérdőíves véleménykérés természetesen nem minősül reprezentatív felmérésnek, csupán azt 

mutatja, hogy a lap olvasói közül a válaszadásban aktív ferencvárosiaknak mi az álláspontjuk. 

84 online válasz érkezett, az ügyfélszolgálatokon illetve az FMK-ban összesen 8 kitöltött 

kérdőívet adtak le. 

Az alapadataikat is közlő válaszadók fele férfi, fele nő volt, az életkori megoszlás szerint 17 40 

év alatti, 33 40 és 60 év közötti, 38  60 év feletti olvasó töltötte ki a kérdőívet.  

 

Ön szerint hogyan terjesszük a jövőben a 9 magazint? 

o Újságtartóba legyen továbbra is elhelyezve. Tetszik ez a terjesztési forma, mert olcsó 

és környezetbarát, maradjon is így. 

o Postaládába szeretném megkapni, mint korábban, nálam nem vált be az újságtartó. 

o A két verzió fusson párhuzamosan: legyen elérhető az újságtartókban, és kapja meg 

mindenki a postaládába is. 

o Nekem mindegy, úgyis online olvasom. 

o Nekem mindegy, nemigen olvasom. 

 
A válaszok alapján több megállapítás tehető: egybevág a terjesztő adataival, miszerint az 

újságtartós terjesztést kezdik megszokni a ferencvárosiak, ugyanakkor van egy olvasói csoport, 

amely a  postaládákban  (is) szeretné látni az újságot.  

A terjesztési mód megváltoztatását tavaly elsősorban a környezetterhelés csökkentése iránti 

szándék és takarékossági szempontok indokolták, így fontos azt látni, hogy az ezzel ellentétes 

eredményre vezető postaládás terjesztést vajon mekkora csoport preferálná továbbra is. Az 

adatok alapján a válaszadók egyharmada igényli a részben vagy kizárólag postaládákban 

történő újsághoz jutást, a többiek pedig nem.   

 

Ön milyennek tartja a 9 magazint? 

Jelölje be ötös skálán, az iskolai osztályzatoknak megfelelően. 

1 – Kiváló. Színvonalas, olvasmányos, érdekes, hasznos. 

2 – Jó. Megfelelő színvonalon hozza azt, ami elvárható. 

3 - Közepes. Nem különösebben tetszik, de nem tartom rossznak sem. 

2 – Elégséges. Sok kívánnivalót hagy maga után, nem tetszik a stílusa, sok minden hiányzik 

belőle. 

1 – Elégtelen. Jobb lenne, ha nem lenne. 

Újságtartó 
31 ,1% 

Postaláda. 

20 ,0% 

Mindkettő  

14 ,4% 

Emailben. 
2 ,2% 

Online , mindegy 

28 ,9% 

Nem kellene print. 

,2% 2 



 
 

A kérdőívre felelők 72 %-a értékelte jóra vagy kiválóra a magazint, ugyanakkor egytizednyi 

válaszoló éppen csak elégségesnek ítélte meg, és 3 válaszoló minősítette elégtelennek.  

A kérdőívet kitöltők kétharmada véleményezte is a lap tartalmát, és azt is leírták, hogy min 

változtatnának. A szabad szöveges válaszokban sokfajta vélemény megfogalmazódott, van, aki 

frissnek, informatívnak, modernnek tartja, van, aki idejétmúltnak. Néhány olvasó számára 

irodalmi lap, mások azt emelték ki, hogy információátadó, széleskörű témafeldolgozó. Van, aki 

egyszerűen uszító politikai periodikának titulálja, mások szerint sokkal tárgyilagosabb a 

kerületi lap, mint az előző ciklusban volt.  

Az olvasók egy része fontosnak tartotta rögzíteni, hogy tetszik neki a sok helyi téma, mások 

éppen a helyi ügyeket hiányolták vagy azokból szeretnének még többet. Számos válaszoló 

szívesen tájékozódna a programokról előzetesen, néhányan kevesebb politizálást olvasnának a 

lapban,  páran gyermekrovatot, a lakosság kérdez, az illetékes válaszol típusú írásokat  

javasolnak.  

 

Támogatná-e, hogy a ferencvárosi hírekről, eseményekről lehessen tájékozódni online 

kerületi hírportálon is, ahová a 9 magazin írásai és a 9TV videói is felkerülnének? 

o Igen, fontos lenne, hogy legyen online hírportál a kerületben. 

o Nem, számomra elegendők a meglévő hírforrások. 

o Nekem mindegy. 

 – Elégtelen. 1 

3 ,4% 
 – Közepes.  3 

14 ,6% 

5  – Kiváló.  

23 ,6% 

2  – Elégséges.  

10 ,1% 

4  – Jó.   
48 ,3% 



 
 

Ebben a kérdésben a válaszadók egyértelműen amellett foglaltak állást, hogy fontos lenne egy 

kerületi online hírportál, 73 igen válasz, 13 nem született, a többieknek vagy mindegy volt, 

vagy nem közölték a véleményüket. 

  

Döntési javaslat 

1. Az eltelt 6 hónap tapasztalatai alapján úgy véljük, a 9 magazin közterületi újságtartókban 

történő terjesztésének van létjogosultsága, nem indokolt visszatérni a postaládás terjesztéshez 

sem anyagi, sem környezeti megfontolásokból. Az újságtartó állványok túlnyomó többségében 

jó helyen vannak, egyet-kettőt kell csak áthelyeznünk. A 15 ezer példány ennél a terjesztési 

módnál elegendő, és a terjesztési költség is a korábbi összeg egynegyedére csökkent. A 

nyomdaköltség 1 423 500 Ft + áfa, a terjesztés 92 ezer Ft havonta. 

 

2. Ugyanakkor a részben vagy kizárólag postaládát preferáló, összesen egyharmadnyi vélemény 

okán körüljártuk azt a lehetőséget, ha mindkét terjesztés párhuzamosan történne úgy, hogy az 

újságtartók mellett 4-5 példányban a társasházakhoz is szétvinnék a lapot. Tekintettel arra, hogy 

Ferencvárosban 2200 körüli társasház van, a példányszámot a jelenlegi 15 ezerről 25 ezerre 

kellene növelni, ami számonként közel 1 millió forinttal több költséggel járna. (Nyomda: 

2 160 000 Ft + áfa) 

A terjesztőtől indikatív árajánlatot kértünk erre az esetre, aki rávilágított az elképzelés 

buktatóira. Egyrészt teljesen mindegy, hogy 4-5 lapot visznek a társasházakhoz vagy minden 

postaládába kerülne belőle, a kézbesítőnek el kell mennie, tehát az ára a korábbi, 40 ezer 

példányos párhuzamos terjesztéssel lenne azonos összegű, ami legalább négyszerese a 

mostaninak. (Havonta kb. 360 ezer Ft.)   Felhívta a figyelmet arra is, hogy azzal a módszerrel 

ellenőrizhetetlen lesz a terjesztés, nem lehet követni, hogy valóban eljutott-e a kellő számú 

újság bármely társasházba, és a panaszokat sem lehet semmiképpen kezelni. 

Meggyőződéssel nem tudjuk javasolni a vegyes rendszernek a fenntartását, sem, és a 

visszatérést a postaládás terjesztéshez, viszont a döntés formai megkönnyítése érdekében 

határozati javaslatot erről is a képviselő-testület elé tárunk.  

(A tisztán postaládás terjesztés esetén 38 ezer példánnyal számolva a kiadás 3 131 200 Ft + áfa 

nyomdaköltség, 330 ezer Ft körüli összeg a terjesztés.) 

3. Amit igazán javasolunk és megfontolásra a képviselő-testületnek ajánlunk, az a ferencvárosi 

hírportál létrehozása. Többször kifejtettük, hogy az online platform ad lehetőséget a 

gyorsaságra, a frissességre, ahol az észszerűségen kívül nincsenek terjedelmi korlátok, és a 

Nekem mindegy. 

5 ,7% 

Igen  

77 ,3% 

Nem 

17 ,0% 



közügyek megvitatására is jóval több felület nyílik. Minden álláspont megjelenne, 

kiegyensúlyozott, széleskörű tájékoztatás, tartalmi és műfaji sokszínűség lenne a híroldal 

sajátja. A nyomtatott 9 magazin cikkei és a 9TV videói szervesen kiegészítenék egymást, és 

sok új tartalom születhet. Úgy véljük, ha valamikor, éppen a jövő évi választások előtt van 

létjogosultsága egy ilyen, naponta frissülő oldal indulásának, hogy a szavazófülkékben majd 

tájékozott választópolgárok döntsenek a kerület jövőjéről. 

A 9online elképzelést a médiacég 2023-as üzleti tervében már előterjesztettük, és azt a 

képviselő-testület 48/2023. (II.16.) számú határozatával jóváhagyta, ám a költségvetési rendelet 

megalkotásakor az üzleti tervhez illeszkedő költségvetési forrásokra vonatkozó javaslat nem 

kapta meg a szükséges többséget. Most az időmúlásra tekintettel aktualizált javaslatot tárunk a 

képviselő-testület elé:  

9online létrehozása, programozás, webdizájn:, évi support 3 000 000 Ft 

Két állandó munkatárs megbízási szerződéssel: fejenként 500 000 Ft/hó,– 1 hónapra 

1 000 000 Ft 

Honorkeret: 1 200 000 Ft/hó – az 1 200 000 Ft 

Összköltség 2023-ra: 5 200 000 Ft. 

 

Amennyiben a képviselő-testület a hírportál elindítását támogatja és dönt a médiacég 

költségvetésének módosításáról, az októbertől decemberig tartó időszakban megtörténik az 

oldal felállítása, a programozás, a webdizájn, a munkatársak megszervezése, decemberben a  

két állandó munkatárs elkezd dolgozni, anyagokat készíteni, január elején pedig élesedik az 

oldal, amelyen már ott találhatók a cikkek, videók. 

 

Budapest, 2023. szeptember 6.  

 

               Baranyi Krisztina  

        polgármester megbízásából 

 

 

 

        dr. Bencsik Márta ügyvezető s.k. 

  



 

A. Határozati javaslat 

 

Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt,  

hogy felkéri a Ferencvárosi Média Nonprofit Kft.  ügyvezetőjét, gondoskodjon arról, hogy a 15 

ezer példányszámban kiadott 9 magazint továbbra is a közterületi újságtartókban elhelyezve 

terjesszék. 

 

Határidő: 2023. október 1. 

Felelős: dr. Bencsik Márta ügyvezető 

 

 

 

 

B. Határozati javaslat 

 

Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt,  

hogy felkéri a Ferencvárosi Média Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, gondoskodjon arról, hogy a 38 

ezer példányszámban kiadott 9 magazint a kerület postaládáiba történő elhelyezés módszerével 

terjesszék.  

 

Határidő: 2023. október 1. 

Felelős: dr. Bencsik Márta ügyvezető 

 

 

 

 

C. Határozati javaslat 

 

Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt,  

hogy felkéri a Ferencvárosi Média Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, gondoskodjon arról, hogy a 25 

ezer példányszámban kiadott 9 magazinból 15 ezer példányt a közterületi újságtartókban 

elhelyezve terjesszenek, továbbá 10 ezer példányt a kerületi társasházakhoz juttassanak el. 

 

Határidő: 2023. október 1. 

Felelős: dr. Bencsik Márta ügyvezető  

 

 

 

D. Határozati javaslat 

 

Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt,  

hogy  

1. felkéri a médiacég ügyvezetőjét, hogy tegye meg a szükséges intézkedéseket a 

kerületi online híroldal létrehozására. 

 



Határidő: 2023. december 31. 

Felelős: dr. Bencsik Márta ügyvezető 

 

2. az önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosításával arra fedezetet biztosítva 

a Ferencvárosi Média Nonprofit Kft 2023. évi költségvetését 5.200.000,- Ft-tal 

megemeli. 

 

Határidő: az önkormányzat 2023. évi költségvetésének a következő módosítása 

Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

 

3. felkéri a médiacég ügyvezetőjét, hogy kezdeményezze a közszolgáltatási szerződés 

fentiek (1-2-es pont) szerinti módosítását. 

 

Határidő: 2023. november 1.  

Felelős: dr. Bencsik Márta ügyvezető 

 


